
Z Á P I S N I C A 
Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti 

Mestského zastupiteľstva v Nitre zo dňa 08.02.2024 na MsÚ v Nitre zasadačka č. 119 
 
Termín konania komisie: štvrtok, 08.02.2024 o 15:30 hod, miestnosť č. 119 

Program: 

1.    Otvorenie, schválenie programu zasadnutia komisie 

2.    Aktualizácia a informácia o triedenom zbere v meste Nitra, vr. zmien od 01.04.2024 – pozvaný hosť, 
Ing. Ladislav Peniaško (NKS) 

3.    Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúcich zasadnutí komisie 

4.    Riešenie aktuálnych problémov v oblasti životného prostredia a verejného poriadku 

5.    Rôzne (prijatá pošta, informácie z rokovania MZ, podnety členov komisie, útvarov MsÚ, a i.) 

6.    Záver, ukončenie 

Zasadnutie komisie sa začalo 15:35 hod. 

Prítomní: Ing. Martina Dubaiová, Ing. Jozef Halva, PhD., prof. Ing. Viera Paganová, PhD., Ing. Jarmila 
Králová, PhD., p. František Hollý, Mgr. Miroslav Duchoň, Ing. Štefan Králik 

Neprítomní, ospravedlnení: Mgr. Marián Vetrák, MVDr. Róbert Rathouský  

Neprítomní, neospravedlnení: Mgr. Ján Greššo 

Ďalej prítomní: Ing. Ladislav Peniaško – riaditeľ NKS, Mgr. Jozef Gallik, PhD.– zapisovateľ Komisie ŽP 

V rámci zápisnice Komisie ŽP sú samostatne vypísané len relevantné poznámky členov, ktoré mali 
zásadný vplyv na formovanie zasadnutia. 

Rokovanie :  

1. Otvorenie: 
Predsedníčka komisie privítala prítomných členov komisie ŽP a zároveň pozvaného hosťa, Ing. 

Peniaška, riaditeľa NKS. Zároveň členovia komisie odhlasovali navrhnutý program rokovania bez zmien. 
 
Po krátkej diskusii členovia komisie schválili program zasadnutia s návrhmi do bodu Rôzne. 
Hlasovanie: za: 7  proti: 0  zdržal sa: 0 

 
2. Aktualizácia a informácia o triedenom zbere v meste Nitra, vr. zmien od 01.04.2024 – pozvaný 
hosť, Ing. Ladislav Peniaško (NKS): 

Predsedníčka udelila slovo Ing. Peniaškovi, riaditeľovi NKS. Ten v úvode, podľa posledného 
stretnutia predstavil leták, ktorý vychádzal z požiadaviek na komisii ŽP konanej v decembri minulého roku 
a je určený pre obyvateľov mesta.  

Vývoz plastov bude od 01.04.2024 1x za mesačne. Tento interval zodpovedá požiadavke 
obyvateľov. Z pohľadu NKS je konečné množstvo vyzbieraného plastového odpadu rovnaké pri intervale 1x 
á 2 týždne alebo 1x za mesiac. Tento leták bude distribuovaný spolu s výmerom za odpad do domácností 
poštou. Elektronické odosielanie letáku spolu s výmerom malo určité technické problémy a tak riaditeľ NKS 
nemal v čase konania komisie informáciu, či sa Odboru daní a poplatkov podarí ešte v tomto roku 
avizovaný technický problém vyriešiť.  
 Zmeny od 01.04.2024 – pán riaditeľ vysvetlil členom komisie, že v odpadovom hospodárstve sú len 
dve možnosti, ako počítať odpad, a to buď v litroch alebo v kg. Nám stále vychádza, že lacnejší je cyklický 
zber odpadu ako množstevný. Doteraz sa platilo za litre, od 1. januára už Ministerstvo ŽP nezaujíma 
množstvo ako také a preto NKS na túto zmenu reagovali intervalom vývozu 1x za mesiac. Nikto 
momentálne presne nevie, čo sa bude diať ďalej, pretože dochádza na Ministerstve ŽP k prehodnocovaniu 
zákona o odpadoch, dopadov na samosprávy a  konečného spotrebiteľa. Teoreticky sa môže stať, že sa 
vrátime na začiatok, ale je tam veľmi veľa ovplyvňujúcich faktorov. NKS je pripravené na všetky varianty, ak 
sa zákon upraví a spustí, budeme fungovať bez obmedzenia a nabehneme kontinuálne na nový platný 
systém.  



Zmeny v problematike MBÚ (mechanicko-biologická úprava odpadov) zatiaľ neevidujeme žiadne. 
Začiatok je predbežne stanovený na 01.01.2025 z dôvodu, že stále nie je v platnosti vyhláška, ktorá by 
MBÚ presnejšie upravovala.  

Rozdiely vo výkupných cenách pri niektorých komoditách/odpadoch sa pohybujú na úrovni od +20 
do -20 Eur/t. My máme celkové náklady na zvoz a celý proces triedenia stále rovnaké, v rozhraní 200-250 
Eur/t odpadu.  
 Dôležitosť vytriedenia odpadu spočíva v tom, že vďaka lepšiemu ukazovateľu platí NKS za uloženie 
odpadu na skládku menej. Úľava je vždy po 10% vytriedenosti. Mesto Nitra v roku 2022 vytriedilo 47% 
odpadu a očakával sa zvyšujúci trend vytriedenosti aj v roku 2023. Podľa vyjadrenie Ing. Peniaška, sme v 
roku 2023 sme ledva preliezli hranicu 40%. Toto bolo spôsobené tým, že sa do výpočtov berú aj údaje zo 
zberných dvorov, ktoré vykázali výrazne nižšie hodnoty. Dôvody boli členom komisie vysvetlené (zberné 
suroviny vykázali o 3.000 t. menej odpadu).  

Legislatívny problém a celkový problém s pripravenosťou na zmeny je aj z dôvodu, že 
v Európe/Európskej únii sa nevedia dohodnúť na jednotnom spôsobe, pretože každý používa iný systém 
managementu odpadového hospodárstva. Najväčšie nedokonalosti vidíme v probléme s postihom ľudí, 
ktorí vyhadzujú odpad tam, kde nemajú. Komplikované je tu hlavne dokazovanie. Problematické je splniť 
podmienku zberu kuchynského odpadu pri zdroji aj pri MBU. Vlastne budeme robiť jednu vec na dvoch 
miestach, čo nedáva logicky zmyslel a predražuje to celkovo zber kuchynského odpadu.  
 
Pani poslankyňa Králová mala dve otázky v rámci rozpravy o odpadoch: 
1 - Kedy bude realizovaný zber kuchynského oleja?  
2 - Otázka, ktorá vzišla na zasadnutí komisie 11.01.2024. t.j. „Vývoz odpadu a jeho prevzatie na zbernom 
dvore, pokiaľ si človek platí smetné z titulu vlastníctva nehnuteľnosti, avšak nemá trvalý pobyt na danej  
nehnuteľnosti.“  
Na otázky odpovedal Ing. Peniaško:  
1 - Tento zber ide mimo činnosti NKS a riešia ho zberné suroviny (firmy súkromného sektora). NKS 
momentálne rieši, aby spoločnosť mohla na zberných dvoroch preberať tento druh odpadu. „Problém 
a deformáciu trhu v tomto odvetví teraz, príklad v zbere oleja robia zberné suroviny, ktoré robia zber 
surovín podľa ceny na burze. Ak je výkupná cena vysoká sú ochotní a schopní ísť takpovediac od domu 
k domu. Naopak ak cena klesne na nulu, alebo do mínusu, tak výkup a zber nevykonávajú. My (NKS) 
musíme odpad od občanov prevziať stále bez ohľadu na cenu na burze a tu pre nás vznikajú náklady 
navyše, ktoré sa potom musia premietnuť do poplatku občanom.“  
2 - pani poslankyňa Králová má informáciu od obyvateľa, že mu na zbernom dvore neprevzali dovezený 
odpad, aj keď má riadne zaplatené smetné z titulu vlastníctva nehnuteľnosti v našom meste. Po otázke, 
o aký odpad sa jednalo p. poslankyňa upresnila, že išlo o chladničku. Ing. Peniaško sa vyjadril, že sa 
nezakladá na pravde, aby nemohol byt takýto odpad prevzatý. Ozrejmil, že akonáhle niekto príde na 
zberný dvor a preukáže sa, že zaplatil Mestu Nitra poplatok za smetné, všetci zamestnanci sú ním poučení, 
aby odpad riadne prevzali. A keď prišli obyvatelia s elektroodpadom, tak ten vezmú od hocikoho, aj bez 
trvalého pobytu v meste, pretože tento odpad je stále pre NKS ziskovým odpadom. Na občana, či má trvalý 
pobyt v meste, alebo poplatok zaplatený z titulu vlastníctva, sa v NKS pozerajú rovnako, ak predloží 
aktuálny doklad o zaplatení poplatku za smetné.  
 
Pani predsedníčka o 16:22 poďakovala Ing. Peniaškovi za vyčerpávajúcu odpovede a vysvetlenia 
k problematike, a zároveň ho požiadala, aby komisiu v budúcnosti informoval o zmenách, ak nastanú.  
 
3. Kontrola plnenia uznesení:  

Na januárovom zasadnutí sa Komisia uzniesla na splnení uznesení za rok 2023, ktoré vyhodnotila 
ako splnené. Na tomto zasadnutí sa prešlo kontinuálne do kontroly uznesení a odpovedí na otázky, ktoré 
vznikli na januárovom zasadnutí.  
 
Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 1/2023 : 
„Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti žiada zvážiť navýšenie zberných 
nádob či už pred alebo po kolaudácii stavby „Skejt park“. 
 
Odpoveď: OŽP – Ing Jakubčinová, referent pre prvky malej architektúry a vodné prvky 
Vyjadrenie k uzneseniu Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 
1/2024: 
Pôvodne sa v danej oblasti nachádzalo 6 malých odpadových nádob (MON) a jedna nádoba na psie 
exkrementy. V rámci rekonštrukcie boli zachované 4 pôvodné MON a nádoba na psie exkrementy a tento 
počet bol navýšený o 10 nových MON a jednu trojitú nádobu na separovaný odpad. Po konzultácii s NKS, 



na základe preverenia dopravnej obslužnosti, je doplnenie malých odpadových nádob v danej oblasti veľmi 
problematické. Prikláňame sa k názoru, že tento počet (14 MON, jedna nádoba na separovaný odpad 
a jedna nádoba na psie exkrementy) je dostatočný. 
 
Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti berie odpoveď k uzneseniu č. 
1/2024 na vedomie.  
 
Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 2/2023: 
„Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti žiada sprístupniť informáciu,  koľko 
finančných prostriedkov Mesto Nitra vybralo v roku 2023 na dani za psa a zároveň koľko minulo na opravy 
výberov, doplnenie sáčkov a pod.“ 
 
Odpoveď :  
1 - Mgr. Vladimír Petrík, vedúci odboru miestnych daní a poplatkov:  
Príjem dane za psa za rok 2023 bol 72.868,20 Eur. 
 
2 - Ing. Jana Königová, OŽP - referent pre poľnohospodárstvo:  

Výdavky v rozpočte, z položky psy v meste: celková suma na položke 17.000,00 Eur za rok 2023: 

  
 Rozvoz vreciek do nádob na psie exkrementy – 90 nádob umiestnených v meste – od 

1.1.2023 – 30.6.2023 - 2.000 € (obj.č. 20230022) 
 Vrecká – igelitové v bloku – do stojanov – 2.484 € (obj.č.20230041) 
 Rozvoz vreciek do nádob na psie exkremetny – 90 nádob umiestnených v meste - od 

1.7.2023 – 31.12.2023 - 2.000 € (obj. č. 20231029) 
 Opravné práce v psích výbehoch v meste Nitra, na základe monitoringu a spísania závad - 

560 € (obj. č. 20231039) 
 Igelitové vrecká v bloku do stojanov - 3.212,60 € (obj.č. 20231191) 
 Oplotenie detského ihriska na Výstavnej ulici z dôvodu zabránenia znečisteniu mačkami - 

4.026 € (obj.č. 20231375) - ide o mimoriadnu neplánovanú položku nutnú z dôvodu 
viacerých sťažností občanov na výskyt prikrmovaných túlavých mačiek  

 Vrecká do stojanov - 1.116 € (obj. č. 20231695)  
  
    Čerpanie položky v roku 2023 - 15.398,60 € 

 
Po prečítaní odpovedí na uznesenia od jednotlivých zamestnancov Mesta Nitra, ktorí majú 

v kompetencii jednotlivé agendy, požiadala pani predsedníčka o zverejnenie odpovedí aj na cloude 
komisie.  

Pri uznesení č. 2 členovia komisie v diskusii preberali výšku dani za psa, či je adekvátny 
s prihliadnutím aj na nutnosť výstavby nových psích výbehov v budúcnosti, hoci v roku 2023 nebolo 
čerpanie v plnej výške vybranej dane za psa. V diskusii sa preberali aj možné postihy a možnosti najmä 
v zlepšení eliminácie voľne ponechaných psích exkrementov. Členovia komisie vyzdvihli dohodnuté 
riešenia z januárovej schôdze, t.j. preventívne opatrenia a aktívny prístup Mestskej polície cielenou 
kontrolou na „psíčkarov“, ktorí zaznamenal pozitívny ohlas a priniesol želaný efekt.  

Pán podpredseda Hollý navrhol, aby sa daň za psa vrátila na úroveň 50 Eur v bytoch a v rodinných 
domoch na 10 eur. Momentálne sadzby 35 Eur v bytoch a 12 Eur v rodinných domoch nereflektujú 
a nenapomáhajú k riešeniu problému znečistenia drvivej väčšiny trávnatých plôch. Samozrejme padol 
návrh aj na odmenu poctivých „psíčkarov“, ktorí po svojich domácich miláčikoch udržiavajú čistotu na 
týchto plochách.  

Pán Duchoň v diskusii zopakoval postupy na zlepšenie tak, ako na predošlom zasadnutí a zároveň 
informoval členov komisie o najčastejších prehreškoch pri kontrole „psíčkarov“. Najčastejším prehreškom 
bolo neprihlásenie psa. Zároveň ako najlepšiu alternatívu na vystrašenie nezodpovedných „psíčkarov“ by 
bolo predvolanie na správny orgán, ktorý môže uložiť vyššie pokuty ako príslušníci Mestskej polície 
v teréne. Priestupkov ako takých štatisticky nie je veľa a to aj z dôvodu zložitosti dokazovania. Jednoducho 
povedané musíte toho psíka prichytiť pri „čine“ priamo pri vykonávaní potreby.  
 Aktivita v tejto oblasti z pohľadu Mestskej polície bude aj naďalej popri aj iných povinnostiach 
a úlohách, ktoré v rámci svojich kompetencií má. Ďalšie kroky by boli dobré s rozvinutím informačných 
sietí, aby sa zmienky o kontrolách dostali podľa možností k celej „psíčkarskej“ komunite.  
 Z uvedených dôvodov Komisia navrhla možnú spoluprácu Odborom komunikácie a propagácie, 
príp. s miestnymi novinármi, v oblasti informovanosti, najmä o povinnosti prihlásenia psa, o dodržiavaní 



povinností z hygienických, veterinárnych a zdravotných dôvodov. Najlepšia na propagáciu je kampaň, ktorá 
by zahŕňala všetky vyššie spomenuté fakty na zlepšenie životného prostredia všetkých občanov nášho 
mesta.  
Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti berie odpoveď k uzneseniu č. 
2/2024 na vedomie. Do budúcna navrhuje zvýšenie dane za psa na 40-45-50 Eur v bytoch.  
Zároveň Komisia ŽP doporučuje osloviť Odbor komunikácie a propagácie, aby v spolupráci s členmi 
Komisie ŽP vytvorili podpornú kampaň pre „psíčkarov“, s dôrazom na apelovanie na potrebu plnenia si 
povinností majiteľov psov. Zároveň Komisia ŽP navrhuje, aby táto kampaň bola rozdelená podľa zamerania 
na deti a dospelých. Poučíme tak „nezodpovedných psíčkarov“ a zároveň zvýšime povedomie pri 
starostlivosti o domácich miláčikov mladšie generácie.  
Hlasovanie: za: 7  proti: 0  zdržal sa: 0 
 
4. Riešenie aktuálnych problémov v oblasti životného prostredia a verejného poriadku: 
 
4.1. Správa o činnosti Mestskej polície za rok 2023: 

Predsedníčka komisie uviedla tento materiál. Vyjadrila sa, že správa je spracovaná veľmi podrobne 
a odzrkadľuje všetky povinnosti a činnosti, ktoré MsP vykonáva. Je veľká škoda, že obyvatelia nie sú 
informovaní a nemajú tieto komplexné údaje z predloženej správy. Je dôležité, aby sa do povedomia 
obyvateľov dostali informácie o práci MsP. Preto opätovne navrhla členom komisie, aby sa o činnosti MsP 
robili krátke príspevky napr. na mestskej facebookovej stránke, v spolupráci s Odborom komunikácie 
a propagácie MsÚ.  

Ďalej správu odprezentoval p. Duchoň. Informoval o potrebách, práci a prioritách Mestskej polície, 
ktoré z dokumentu vzišli a sú zároveň dôležité pre rozhodovanie členov komisie ako aj samotných 
poslancov. Následne prebehla diskusia k niektorým bodom, aktualizáciám a technickým informáciám. 
Všetky informácie sú obsiahnuté v správe, preto ich prepis do tejto zápisnice nie je potrebný. Správa je 
aktuálna ku dňu 31.12.2023, z uvedeného dôvodu v čase konania komisie už niektoré ukazovatele neboli 
aktuálne napr. počet funkčných kamier.  

Podpredseda Komisie p. Hollý ocenil spracovanie Správy o činnosti Mestskej polície ako veľmi 
kvalitné a obšírne. 

Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 3/2024.  
Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti Správu o činnosti Mestskej polície 
za rok 2023 prerokovala a berie ju na vedomie. Zároveň oceňujeme podrobné spracovanie tohto 
dokumentu, ako aj samotnú prácu príslušníkov Mestskej polície. 
Hlasovanie: za: 7  proti: 0  zdržal sa: 0 
 
Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 4/2024: 
Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti doporučuje Odboru propagácie 
a komunikácie začať okamžitú spoluprácu s p. Mgr. Miroslav Duchoň za účelom pozitívnej propagácie MsP 
na mestskej facebook-ovej stránke.  
Hlasovanie: za: 7  proti: 0  zdržal sa: 0 
 
4.2. Zoznam prevádzok na Mostnej ulici – dokument bol vygenerovaný Odborom kultúry, na žiadosť 
predsedníčky Komisie ŽP Ing. Dubaiovej. Zoznam bol predložený všetkým členom na vedomie, ako 
informácia, s ktorou môže komisia v budúcnosti ďalej pracovať v prípade potreby. 

4.3. žiadosť o prerokovanie materiálu č. O11348/202/Prim. – Pani Anna Kolesárová, Nitra – 
Drážovce: 

Pred samotným prerokovaním tohto materiálu, požiadala predsedníčka komisie prítomných členov 
o vzájomnú dohodu o uverejňovaní a doručovaní materiálov na prerokovanie. Každý člen komisie má svoje 
pracovné povinnosti a na komisiu sa musí starostlivo a včas pripraviť. Preto navrhujeme spôsob 
prerokovávania materiálov na komisii iba v tom prípade, že budú zverejnené na úložisku najneskôr 48 
hodín pred konaním komisie, resp. budú poslané ako emailová správa členom komisie. Ak bude doručený 
materiál neskôr ako 48 hodín pred konaním komisie, bude tento zaradený na rokovanie na nasledujúcu 
komisiu.  



Hlasovanie:  
Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti sa zhodla na postupe pri 
zverejňovaní materiálov na prerokovanie, a navrhuje zaradiť na prerokovanie na komisii materiály iba v tom 
prípade, že budú zverejnené na úložisku, resp. budú poslané ako emailová správa členom komisie, 
najneskôr 48 hodín pred konaním komisie. Ak bude zverejnený/doručený materiál neskôr ako 48 hodín 
pred konaním komisie, bude tento zaradený na rokovanie až na nasledujúcu komisiu.  

za: 7   proti: 0  zdržal sa: 0 

Následne členovia prerokovali samotný materiál č. O11348/202/Prim., žiadosť pani Anny 
Kolesárovej, Nitra – Drážovce:  

Materiál uviedla predsedníčka komisie, p. Dubaiová. Komisia ŽP k žiadosti pani Kolesárovej zaujala 
všeobecný postoj s pochopením jej žiadosti, ako aj celkového dopadu jej počinu na jej najbližšie okolie. 
Upozorňujeme na skutočnosť, že v meste Nitra nie je zavedené žiadne právne, zákonné, alebo všeobecné 
nariadenie na výber dane za mačky. V rámci podpory Komisia ŽP uvažovala, ako by bolo možné pomôcť 
obyvateľke žiadajúcej o pomoc Mesto Nitra. V budúcnosti (predpoklad rok 2024, ale až po schválení v MZ) 
by komisia ŽP chcela spustiť v spolupráci s NKN – Nitrianska komunitná nadácia, grantovú schému 
obdobnú ako bolo Mením moje mesto. Do nej by sa mohli zapojiť aj fyzické osoby a po predložení 
zaujímavého projektu a splnení podmienok, by mohli pre svoj projekt získať dotáciu. Toto by „teoreticky“ 
mohla byť možnosť do budúcna. Žiadateľka by sa mohla zapojiť, teda uchádzať sa o príspevok 
z prípadných budúcich grantov alebo projektov.   

V prípade tejto žiadateľky však hneď vzišlo niekoľko problémov. Prvým je jej exekúcia – Mesto Nitra 
v zmysle vnútorných predpisov nesmie poskytnúť finančnú podporu osobe s exekúciou. Za druhé, je tu aj 
otázka, ako aktivitu žiadateľky vníma jej okolie, susedia, keďže ide o cca 30 voľne sa pohybujúcich divých 
mačiek. Touto informáciou komisia nedisponuje. Členovia komisie sa po krátkej diskusii zhodli, že Mesto 
Nitra nemôže vytvoriť precedens zvýhodnenia jedného, či skupiny občanov na úkor ostatných.   

Pri žiadosti pani Kolesárovej vzišla tiež otázka, prečo sa obklopuje starostlivosťou o zvieratá, keď 
evidentne nezvláda starostlivosť sama o seba, ako fyzickú osobu (čerpajúc z údajov, ktoré sme sa 
dozvedeli, ako napr. exekúcia, a podobne). 

Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 5/2024: 
Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti prerokovala žiadosť pani 
Kolesárovej, ktorá však vecne nie je predmetom tejto komisie. Odporúča žiadateľke obrátiť sa na neziskové 
organizácie, ktoré sa týmto spôsobom pomoci zaoberajú. Zároveň Komisia pre životné prostredie, verejný 
poriadok a komunálne činnosti nesúhlasí s pravidelným príspevkom Mesta Nitra pani Kolesárovej.  

Hlasovanie:  za: 7  proti: 0  zdržal sa: 0 

5. Diskusia, rôzne: bez pripomienok a ďalších bodov na prerokovanie  

Záver 17:59 - Predsedníčka komisie poďakovala členom komisie za účasť, praktické pripomienky a návrhy. 
Následne bolo zasadnutie komisie ukončené. 

Najbližšie zasadnutie komisie sa bude konať dňa 14.03.2024, v zmysle odsúhlaseného 
harmonogramu zasadnutí. 

V Nitre, 16.02.2024 

Ing.  Martina Dubaiová, v.r. 

Predsedníčka Komisie pre ŽP, verejný poriadok 
a komunálne činnosti 

Za správnosť: 

Mgr. Jozef Gallik, PhD., v.r. 

sekretár komisie  


